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Protokół Nr  XX/2020 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 13 maja 2020 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski o godz. 14.00 otworzył 

XX/2020 sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Państwa Radnych  oraz Panią Wójt Gminy wraz z 

Pracownikami Urzędu przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w 

sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego 

Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia 

„Gminnego programu budowy i  finansowania  przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 2021”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w 

sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 

2020 – 2025. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVI/104/2019 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2020 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.   

17. Wolne wnioski i informacje.  

18. Zamknięcie obrad. 

 

Wójt Gminy  Pani Ewa Markowska – Bzducha zgłosiła wniosek o wycofanie z porządku 

posiedzenia pkt 13 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu 

postępowania  w sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 2020 – 

2025, ponieważ do przedmiotowego projektu uchwały wymagane są opinie Ministerstwa Rolnictwa 

oraz Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, na które w tej chwili czekamy – dodała Wójt. 

 Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek, gdzie 

w głosowaniu jawnym został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany przez Radę Gminy przy 13 

głosach „za”.  

 Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnionym wnioskiem. W 

głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów przy 
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13 głosach „za”. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2019. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego 

Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia 

„Gminnego programu budowy i  finansowania  przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 2021”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVI/104/2019 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2020 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.   

16. Wolne wnioski i informacje.  

17. Zamknięcie obrad. 

  

Ad. 3  

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za”  i 1 „wstrzymującym” protokół Nr XIX/2020 z 

sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 17 marca 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy 

Wolanów. 

 

Ad. 4 

 Pani Diana Gibała poinformowała, że w dniu 8 maja Komisja Rewizyjna odbyła 

posiedzenie. Zajmowano się kontrolą inwestycji drogowych zrealizowanych w 2019 roku. Komisja 

rozpoczęła prace nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

 W dniu 8 maja Komisja Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia oraz Komisja Rewizyjna odbyły 

wspólne posiedzenie, na którym opiniowano materiały przygotowane na sesję. Członkowie Komisji 

odnieśli się do wszystkich projektów pozytywnie jednogłośnie.    

  Pan Czesław Gac poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i 

Finansów odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 7 maja.  Zajmowano się projektami uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję 

Rady Gminy, które zostały jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane.   

  

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy  

w okresie między sesjami. 

„Od ostatniej sesji w dniu 17 marca 2020 r. wiele uwagi  poświęciliśmy sprawom funkcjonowania 

w warunkach ograniczeń wynikających z epidemii. Rozstrzyganiu problemów dotyczących 

zbiorowości, ale często również indywidualnych, takich jak zabezpieczenie miejsca kwarantanny 

dla osób przybywających z zagranicy, które nie miały gdzie odbyć kwarantanny. Zabezpieczeniu 

spraw funkcjonowania obiektów publicznych, zabezpieczeniu środków dezynfekujących, maseczek, 
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organizacja akcji szycia maseczek dla mieszkańców gminy Wolanów. Zawarliśmy umowę z 

Bankiem Żywności w Radomiu, w rezultacie której do rodzin objętych wsparciem w zakresie 

dożywiania dzieci w szkołach, trafi łącznie blisko 6,5 ton żywności. Żywność zostanie przekazana 

potrzebującym w trzech transzach – pierwsza została przekazana w dniu 9 kwietnia, druga będzie 

21 maja. Po interwencjach mieszkańców w pierwszych dniach wprowadzenia ograniczeń, 

wykupiliśmy dodatkowe kursy W u przewoźnika celem zabezpieczenia mieszkańcom warunków 

przejazdu zgodnych z ograniczeniami wynikającymi z epidemii tj. możliwości podróżowania w 

pojeździe liczby pasażerów odpowiadającej liczbie połowy miejsc siedzących w pojeździe. Są to 4 

kursy w najbardziej obłożonych godzinach. W ramach organizacji zdalnego nauczania 

pozyskaliśmy 68 849,05 zł na zakup laptopów dla uczniów i nauczycieli ze szkół podstawowych z 

terenu gminy. W ramach tego projektu zostało zakupionych 25 laptopów wraz z oprogramowaniem. 

Wcześniej już na początku b.r. Gmina Wolanów przekazała 24 laptopy na potrzeby szkół 

funkcjonujących na terenie gminy w ramach projektu Podniesienie kompetencji cyfrowych 

mieszkańców województwa mazowieckiego. Ponadto prosiłam dyrektorów szkół, żeby jeśli zajdzie 

taka potrzeba przekazać dzieciom również komputery z pracowni informatycznych i takie 

przypadki się zdarzały. 

Wiele uwagi poświęciliśmy sprawom dróg. Dokonaliśmy oglądu dróg pod kątem remontów 

bieżących. Przygotowaliśmy i przeprowadziliśmy przetarg na te remonty. Najtańszą ofertę 

przedstawiła firma Budromex Radom tj. 210 699 zł brutto. Obecnie trwają przygotowania do 

podpisania umowy. I pod koniec maja, ewentualnie początek czerwca rozpoczniemy prace. 

Podpisaliśmy też umowę na koszenie poboczy z firmą Eko-Ryś z Orońska na kwotę 28 197,72 zł. 

Pierwsze koszenie to będzie pod koniec maja, początek czerwca. Pracujemy również cały czas z 

projektantem nad drogami, niestety znów są poważne problemy związane z brakiem własności 

dróg, który praktycznie uniemożliwia nam ich przebudowę. Jasno wynika, że na obecną chwilę, nie 

są możliwe żadne przebudowy dróg nie będących własnością gminy, a ponadto problem jest wtedy 

gdy dodatkowo droga jest drogą publiczną. W takich sytuacjach możliwe są jedynie remonty. 

Chyba że przez ZRID tzn. tę kosztowną, długotrwałą i złożoną procedurę zezwolenia na realizację 

inwestycji drogowych. Na moment obecny przypomnę Państwu że rozpoczęliśmy takie dwie 

procedury w odniesieniu do drogi w miejscowości Wola Wacławowska oraz drogi Garno-Młodocin 

Większy. 

W kwestii budowy sieci gazowej na terenie naszej gminy nastąpił istotny postęp w sprawie – otóż w 

dniu 4 maja PSG Odział Zakład Gazowniczy w Warszawie podpisał umowę z Zakładem 

Remontowo-Budowlano-Instalacyjnym z miejscowości Majdan na projektowanie i budowę 

gazociągu na terenie gminy Wolanów. Projektowany gazociąg sięga Firmy Figand i PiK w 

Wawrzyszowie, a w Wolanowie do PSP w Wolanowie. Prace projektowa mają się zakończyć do 28 

kwietnia 2022 r., a prace budowlane do 28 października 2022 r. Teraz naszą rolą jest zachęcanie 

mieszkańców do wyrażania zgód na lokalizację gazociągu w ich działkach.  

Otrzymaliśmy odpowiedź z GDDKiA na naszą propozycję zmiany lokalizacji pomiaru hałasu przy 

S7. W skrócie GDDKiA poinformowała nas że nie jest to możliwe oraz że ze względu na epidemię 

pomiary hałasu zostaną odłożone. Służę kopią pisma dla zainteresowanych. W odpowiedzi 

podtrzymaliśmy nasze uwagi zwracając jeszcze uwagę na nieprawidłową kwalifikację domu 

weselnego w Sławnie, który został ujęty wyłącznie jako obiekt usługowy, a jest on również 

miejscem zamieszkania dla właściciela.  

W kwestiach związanych z ochroną środowiska w czasie od ostatniej sesji wiele uwagi 

poświęciliśmy programowi dofinansowania budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Wolanów. Ja właściwie tym problemem zajmuję się od początku swojej kadencji, 

poszukując optymalnego ze względu na koszty rozwiązania, które zaspokajałoby potrzeby 

mieszkańców, a jednocześnie było do udźwignięcia finansowego i organizacyjnego dla gminy. Po 

analizie wielu rozwiązań związanych z uzyskaniem dofinansowania w postaci pożyczki lub dotacji 

przez gminę, okazuje się że optymalnym rozwiązaniem jest dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni mieszkańcom. I wiele gmin decyduje się aktualnie na takie programy 
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(Ciepielów, Jedlińsk). Gdyż programy z zewnętrznym dofinansowaniem były dla gmin uciążliwe 

organizacyjnie i znacznie kosztowniejsze, nawet ponad 100%. Toteż proszę Wysoką Radę o 

przyjęcie uchwały wprowadzającej ten program. Będzie to również realizacja próby podjętej w 

2016 r., która jednak nie zakończyła się sukcesem i wielu mieszkańców pozostało zawiedzionych. 

Teraz możemy to naprawić. 

Wiele uwagi poświęciliśmy również sprawom związanym z odbudową dawnego budynku GOK w 

Wolanowie. Po spotkaniach z projektantami, audytorem, zmieniamy warunki zabudowy i 

występujemy ponownie o pozwolenie na budowę po wprowadzonych zmianach. I tak jak wcześniej 

wspominałam zmierzamy do złożenia wniosku do UM na termomodernizację tego budynku. 

Jednakże ze względu na utrudnienia w funkcjonowaniu administracji samorządowej w tym w 

szczególności starostwa powiatowego w Radomiu, prace idą bardzo wolno. Dobrą wiadomością jest 

fakt, że nabór przedłużono do końca sierpnia. 

Bardzo dobrą wiadomością jest fakt uruchomienia Posterunku Policji w Wolanowie z dniem 24 

kwietnia b.r. Obecnie na Posterunku Policji w Wolanowie pracuje 8-osobowa Załoga, w skład 

której wchodzą: Kierownik Posterunku st. asp. Adam Smagieł, 2 Dzielnicowych, 2-osobowy Zespół 

Kryminalny oraz 3-osobowy Zespół Prewencji. Na potwierdzenie potrzeby powrotu Policji do 

Wolanowa już pierwszego dnia funkcjonowania Posterunku pojawiła się znaczna grupa 

Mieszkańców potrzebujących interwencji Policji. Mamy już również sukcesem zakończoną akcję 

zabierania śmieci przez osobę, która w ostatnim czasie zaśmiecała poważnie teren byłego 

wysypiska. Osoba ta zabrała pozostawione wcześniej śmieci i ma się wykazać dokumentami 

potwierdzającymi utylizację tych odpadów.  

W ostatnim czasie wiele uwagi poświęciliśmy również kwestii zobowiązań podatkowych 

przedsiębiorców, czego rezultatem są projekty uchwał przedstawione w dzisiejszym porządku 

obrad. 

Mnóstwo czasu i uwagi poświęciliśmy również sprawom wody i kanalizacji na terenie gminy. 

Dokonaliśmy czynności kontrolnych zawartych umów oraz istniejących przyłączy. W związku z 

brakiem wystarczającej ilości wody w miejscowości Bieniędzice, wydałam zarządzenie o 

ograniczeniach w poborze wody w godz. od 6 do 23. Również zaplanowałam kontrole legalności 

poboru wody na początek w tych dwóch miejscowościach, w których występują braki wody tj. w 

Bieniędzicach i Jarosławicach. Podjęliśmy również działania zmierzające do uzyskania pozwolenia 

wodno-prawnego na pobór wody na cele nie spożywcze z ujęcia w Bieniędzicach, które zostało 

wygaszone w 2018 r.  W tym miejscu też nasza wspólna rola uświadomienia mieszkańcom, że 

woda z wodociągu jest przeznaczona wyłącznie na cele socjalno-bytowe związane z zamieszkaniem 

bądź gospodarstwem rolnym, tzn. pojenie zwierząt czy czynności higieniczne w gospodarstwie. 

Natomiast w żadnym razie nie jest przeznaczona na podlewanie upraw czy ogródków, trawników 

bądź napełnianie basenów. Dlatego wszędzie tam gdzie tej wody będzie brakowało, będą stosowane 

ograniczenia w jej poborze i kontrole sprawdzające legalność poboru wody. 

W poniedziałek 11  mają odbyłam spotkanie z przedstawicielami Spółki Wodociągi Miejskie w 

Radomiu pod kątem ewentualnego zawarcia porozumienia o przekazaniu zadań własnych gminy 

dotyczących zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków do realizacji tejże spółce. Rozmowy są 

bardzo obiecujące. 

Z dniem 4 maja b.r. otworzyliśmy urząd gminy dla mieszkańców. Każdego dnia urząd odwiedza 

wiele osób. W dniu 6 maja było to np. 61 osób.  

W dniu 5 maja rozstrzygnęliśmy przetarg na budowę oświetlenia ulicznego w miejscowościach 

Kacprowice, Kowala Duszocina oraz Dzika Niwa.  

Kończąc chciałabym bardzo podziękować Państwu Radnym i Sołtysom za wielkie zaangażowanie 

w akcję szycia i dystrybucji maseczek dla mieszkańców sołectwa. Wspólnymi siłami 

zaopatrzyliśmy mieszkańców w maseczki ochronne”.  
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Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

  

Ad. 7 

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak przedstawiła informację z realizacji uchwał 

Rady Gminy. Poinformowała, że w ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie Zespół w Radomiu przesłano uchwały: 

 Nr XIX/128/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026, 

 Nr XIX/129/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwały:  

 Nr XIX/130/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w obrębie Młodocin Większy oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 58/1, (Dokumenty 

złożone zostały u notariusza. Czekamy na wyznaczenie terminu podpisania aktu), 

 Nr XIX/131/2020 w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej  

w Wolanowie, 

 Nr XIX/132/2020 w sprawie połączenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. Królowej 

Jadwigi w Sławnie i Samorządowego Publicznego Przedszkola w Sławnie w Zespół 

Szkolno-Przedszkolny w Sławnie, Sławno 49, 

 Nr XIX/133/2020 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2020 rok” 

Ww. uchwały trafiły do odpowiednich wydziałów, samodzielnych stanowisk w Urzędzie Gminy 

Wolanów, a także do jednostek organizacyjnych – budżetowych (Szkoła w Wolanowie, Szkoła oraz 

Przedszkole w Sławnie.  

Do Redakcji Dziennika Urzędowego przesłano uchwałę: 

 Nr XIX/133/2020 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wolanów na 2020 rok”, 

opublikowana została w dniu 25 marca  pod pozycją 3936. 

Uchwały realizowane są na bieżąco i zgodnie z ich założeniami. 

   

Ad. 8 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 rok. (sprawozdanie w załączeniu). Na 

posiedzenie przybyła kierownik GOPS w Wolanowie Pani Urszula Pisarek informując, że zgodnie z 

art. 16a ustawy z 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społeczno-demograficznej gmina i powiat oraz samorząd województwa zobowiązani są do 

sporządzenia corocznie oceny zasobów pomocy społecznej. 

Zasoby obejmują w szczególności: infrastrukturę, kadrę, nakłady finansowe ponoszone na zadania 

pomocy społecznej bez względu na podmiot  je finansujący i realizujący. 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Wolanów za 2019 rok została przygotowana na 

podstawie danych zebranych przez Ośrodek Pomocy Społecznej za pośrednictwem systemu 

Centralnej Aplikacji Statystycznej MRPiPS.  

Dane z Oceny umożliwiają analizowanie i monitorowanie występowania problemów społecznych 

oraz planowanie działań aktywizujących jednostki samorządu terytorialnego w obszarze usług 

społecznych.  

Zawarte w niej informacje mają ułatwić władzom gminy podejmowanie decyzji związanych  

z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku. 

Na terenie Gminy Wolanów w 2019 roku wzrosła liczba mieszkańców, zmniejszyła się natomiast 

liczba osób korzystających z pomocy Ośrodka. 

Najczęstszą przyczyną udzielania pomocy społecznej jest ubóstwo, długotrwała lub ciężka choroba, 

bezrobocie, niepełnosprawność i potrzeba ochrony macierzyństwa. 
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Zmniejszyła się liczba osób korzystających z powodu ubóstwa i bezrobocia. Na podobnym 

poziomie pozostaje liczba osób korzystających z powodu długotrwałej choroby i 

niepełnosprawności.  

W 2019 roku zauważalny jest wzrost liczby osób korzystających z usług opiekuńczych, co wiąże 

się ze wzrostem zatrudnienia.  

Gmina nadal ponosi wysokie koszty utrzymania dzieci w placówkach opiekuńczo – 

wychowawczych i umieszczonych w rodzinach zastępczych. 

Ośrodek podejmuje działania mające na celu zmniejszenie kosztów poprzez zatrudnienie asystenta 

rodziny w celu umożliwienia powrotu dzieci z pieczy zastępczej do rodziny biologicznej oraz 

zapobiegania umieszczania dzieci z rodzin niewydolnych wychowawczo w pieczy zastępczej.  

Analizując wydatki na poszczególne rodzaje świadczeń należy zwrócić szczególną uwagę na 

znaczny wzrost kosztów utrzymania osób przebywających w domach pomocy społecznej (7). 

Zmiana ustawy o pomocy społecznej w 2004 r. nałożyła na gminy obowiązek współfinansowania 

kosztów pobytu mieszkańców naszej gminy, co spowodowało rosnące wydatki ma realizację tego 

zadania.  

Zauważalny jest wzrost liczby rodzin pobierających świadczenie wychowawcze, a co za tym idzie 

wzrost dzieci uprawnionych do świadczeń. Wynika to między innymi z tego, że od 1 lipca 2019 

roku świadczenie wychowawcze jest przyznawane na pierwsze dziecko bez dochodu.  

Na terenie gminy Wolanów funkcjonuje schronisko dla osób bezdomnych ,,Stowarzyszenie 

Pomocy Bliźniemu MAR-KOT, które nie jest finansowane przez tutejszy samorząd. Liczba miejsc 

– 40. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości. 

Radna Pani Teresa Pankowska poprosiła o wyjaśnienie, których przedsiębiorców dotyczy 

ww. projekt uchwały. Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha poinformowała, że dotyczy 

przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą, którzy  z mocy prawa mieli nakazane ich 

zamknięcie tj. hotele, restauracje, salony fryzjerskie, kosmetyczne. 

Przewodniczący poinformował, że ze względu na awarię systemu do głosowania, będzie ono 

się odbywało za pomocą podniesienia ręki i odnotowania głosowania imiennego.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XX/134/2020 w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości.  

 Wójt Gminy Wolanów wyjaśniła, że powyższy projekt uchwały dotyczy przesunięcia 

terminu płatności, Przedsiębiorca wypełnia jedynie zgłoszenie iż nastąpił spadek dochodowi 

przedłużona zostaje płatność do końca sierpnia br.    

Natomiast trzecia opcja to wystąpienie o umorzenie, należy też potwierdzić, że rzeczywiście taki 

spadek dochodów nastąpił. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XX/135/2020 w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 
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2020/2021 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XX/136/2020 w sprawie zwolnienia 

dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w Wolanowie w roku szkolnym 2020/2021 od 

obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia „Gminnego programu budowy i  

finansowania  przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 

2021”. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XX/137/2020 w sprawie uchylenia uchwały 

Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia „Gminnego programu budowy i  finansowania  

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 2021”została 

przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały Nr XVI/104/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 

2020 r. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww.  

sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XX/138/2020 w sprawie uchylenia uchwał Nr 

XVI/104/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2020 r. 

została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 14 

Skarbnik Gminy Pani Zofia Janas odczytała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XX/139/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026 została przyjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Skarbnik Gminy Pani Zofia Janas odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr XX/140/2020 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

 

Ad. 16 

W danym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

poinformował o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za 2019 rok przez radnych. Z mocy 
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ustawy termin został wydłużony  do końca maja 2020 roku. Druki do pobrania są w biurze obsługi 

rady. 

Wójt Gminy Pani Ewa Markowska – Bzducha poinformowała, że  jest zakaz organizacji 

imprez masowych, dlatego nie odbędzie się II edycja imprezy plenerowej „Wolanow Food 

Festival”, nie wiadomo też co z „Wigilią pod gwiazdami”.  Zaplanowane są również różnego 

rodzaju imprezy plenerowe w ramach funduszu sołeckiego, z których należy zrezygnować, 

natomiast środki przeznaczyć na inne cele. W związku z czym zachodzi konieczność zwołania 

zebrań wiejskich w bezpiecznych warunkach z zachowaniem szczególnych zasad bezpieczeństwa, 

dlatego najlepiej zebrania byłoby organizować w plenerze. 

 Radny Pan Marek Ferens poruszył temat konieczności montażu barier ochronnych przy 

chodniku wzdłuż drogi krajowej nr 12 w miejscowości Kowalanka. Pani Ewa Markowska – 

Bzducha Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowała, że sprawa jest w toku, którą zajmuje się Rejon 

w Radomiu – kierownik Pan Dariusz Antonkiewicz. 

Radny Pan Edward Pysiak zapytał , czy jest szansa na przywrócenie kursu linii W na tarasie 

Jarosławice – Chruślice? W odpowiedzi Wójt Gminy poinformowała, że należy rozmawiać z 

przewoźnikiem w ww. sprawie, natomiast do tej pory nie skontaktował się z Urzędem. Ponadto 

trudno, ażeby ilość kursów była mnożona ze względu na mniejszą liczbę pasażerów.  

  

Ad. 17 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XX/2020 sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 14.15. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek       Jacek Murawski 

 

 

 

 


